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Résumé : 

Le sujet du mémoire de magister aborde la modélisation numérique du problème des    
        dénivelées des plans des fondations superficielles. 
Le comportement des sols argileux en pentes soumis aux charges des superstructures   
        est influencé nécessairement par le degré de la dénivelée des bases des  
        fondations ainsi que par la distance entre axe de ces dernières. 
L‘étude paramétrique de ce système de fondations par le logiciel plaxis permettra  
       certainement de mettre en évidence les limitations physiques quant au rapport   
       dénivelée-mitoyenneté des fondations. 
Les plans de rupture seront aussi mis en évidence et la portance du sol sera discutée 

Mots clés : 
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Abstract 

The subject of this memoir discuss the numerical modeling of the problem of   
       uneven plans of the shallow foundations. 
The behavior of clay soils on slopes subjected to the loads of the superstructure is   
       necessarily influenced by the degree of uneven bases of the foundations and by  
       the distance between axis of these last. 

            The parametric study of this system of foundations by the software plaxis will   
                    certainly highlight the physical limitations as for the uneven-contiguously ratio of  
                    the foundations. 

The failure planes will also be highlighted and the soil bearing will be discussed 
Keywords : 

Shallow foundations –uneven – stability - numerical modeling - cohesive materials- 
bearing of soil - fracture planes. 
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